

(a) يمثل المكان ركناً رئيسياً من أركان البناء القصصي. صف بعض الأماكن التي ارتبط بها إسماعيل. وماعلاقته بها؟ وكيف تعكس هذه الأماكن ألوان الحياة المختلفة التي يجيهاها الناس في رأيك الشخصي؟

OR

(b) تكونت شخصية الطبيب إسماعيل من خلال التأثير بعدة عوامل منذ نشأته في حي "السيدة زينب". اذكر هذه العوامل، وبيّن كيف تأثرت حياته بها.

a/ The place is one of the main pillars of building the story. Describe some of the places related to Ismail, and what sort of relationship there is between those places and Ismail; and how those places were reflecting the different lifestyles of people in your own opinion. The candidate should mention the places and its role in Ismail's life, such as:

- ميدان زيدان السيدة زينب
- مسجد ومقام السيدة زينب
- بريطانيا / المملكة المتحدة
- فندق اليونانية
- العيادة

The candidate to go around those places and explain the relationship between Ismail and every place, and express his opinion on the role of those places (especially those that make Ismail regard every person according to where he/she lives).

المتوقع من الطالب أن يذآر الأماكن التي ارتادها إسماعيل موضحاً العلاقة بينه وبينها ؛ ومعبراً عن رأيه عن دور آل مكان خاصة التي جعلت إسماعيل يتأمل آل شخصية طبقاً للمكان الذي تعيش فيه

b/ The candidate should include the following points (or other relevant answer) in their essay:

1st: Ismail had been influenced since he was a child, and continued until the awareness stage and changing through his experience and values. He was brought up in a religious house. His day was organised according to the praying times, he had a strong bonds between himself and Egyptians.

تأثر حياة إسماعيل منذ طفولته حتى مرحلة الوعي ، و تطور ملامح شخصيته نتيجة للخبرة والقيم التي آتسبها. فقد تربى في بيئة دينية ، و نظام حياته اليومية مرتبط بمواقيت الصلاة ، و أصبحت له روابط قوية بينه و بين المصريين .

2nd: His family paid a great deal of attention to Ismail, devoting and dedicating their lives to him, and providing all means to help him carry on his studies. That convinced him that he was leading, by achieving all their hopes. Then he took the initiative to practical steps towards a social reform.

لقد آن الشغل الشاغل لأسرته هو توفير آل السبل لاستكمال دراسته ، و هذا جعله مقتنعاً بأنه الوحيد الذي يستطيع تحقيق آمال أسرته. هذا ما دفعه لاتخاذ المبادرة و التخطيط من أجل رفع المستوى الاجتماعي.

3rd: Culture and tradition towards relationships between to sexes, outside the family's umbrella or legally approved; comparing that with his relationship with Mary in England.

العادات و التقاليد الخاصة بالعلاقة بين الجنسين لآبد وأن تكون تحت مظلة الأسرة و شرعية، مقارنة بعلاقته مع ماري في إنجلترا .

4th: The spiritual values against materialistic values.

القيم الروحانية لا تتفق مع القيم المادية

